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ABSTRACT 

 

 

Nurul Annisya, (2018): The Effect of Using Synectics Strayegy on Students’ 

Writing Ability for Eighth grade of Junior High 

School 32 Pekanbaru. 

 

The main focus of this research is to investigate whether there was a 

significant effect of using Synectics Strategy on students’ writing ability for 

Eighth grade students of Junior High School 32 Pekanbaru. The writer formulated 

the problems into two research questions that would be answered by using 

quantitativeresearch, that is; 1) Is there any significant effect of using Synectics 

Strategy on the students’ writing ability at the eighth grade of Junior High School 

32 Pekanbaru?, and 2) On which component of students’ writing ability does 

synectics strategy have the highest effect?. This research had two variables, Synectics 

Strategy as an independent variable and students’ writing ability as a dependent 

variable. This research was a quasi-experimental research. The writer selected two 

classes from total five classes by using cluster random sampling technique: 

experimental and control class. There were 57 students as sample out of 153 

students. In collecting the data, the writer used observation and written test. In 

analyzing the data, the writer used independent sample t-test formula calculated 

by using SPSS 23 version continued by using eta square formula. Based on the 

analysis of t-test Formula, the sig. value is 0.000. It could be stated that 

0.000<0.05. Then, the effect size is 0.53 categorized into large level. The writer 

concluded that there is significant effect of using Synectics Strategy on students’ 

writing ability at Junior High School 32 Pekanbaru. And the biggest effect was 

occurred on the fourth component of writing ability that is vocabulary where the 

effect size is 0.43 categorized into high level. 
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 ملخص
على مهارة الكتابة لدى التلاميذ  synectic( : أثر استخدام إستراتيجية 8102نور النساء، )

 بكنبارو.  28في المدرسة المتوسطة الحكومية 
 

على مهارة  synecticاستخدام إستراتيجية  ىذا البحث يتركز إلى معرفة الأثر الهام في 
ولهذا البحث سؤالان حيث بكنبارو.  32الكتابة لدى التلاميذ في المدرسة المتوسطة الحكومية 

في استخدام إستراتيجية  ( ىل يوجد الأثر الهام1خلال البحث الكمي وهما :  سيأتي جوابهما من
synectic  ؟ وما ىو  بكنبارو 32على مهارة الكتابة لدى التلاميذ في المدرسة المتوسطة الحكومية

؟ ويتكون ىذا  على مهارة الكتابة لدى التلاميذالذي لو أثر أكثر  synecticإستراتيجية العامل من 
كالمتغير مهارة الكتابة لدى التلاميذ كالمتغير المستقل و   synecticإستراتيجية من المتغيرين وهما البحث 

غير المستقل. ىذا البحث بحث الشبو التجريبي. واختارت الباحثة صفين من خمسة صفوف عشوائيا 
تلميذا  55ليكونا عينة البحث وليكونا كالصف التجريبي والصف الضابطي، ووعُيِّنت عينة البحث 

تلميذا. أسلوبا جمع البيانات في ىذا البحث ىي الملاحظة، والاختبار. ومن أجل تحليل 153من 
البيانات، استخدمت الباحثة اختبار العينة الحرة وتُحسَب من خلال البرنامج الإحصائي للعلوم 

 sigار، كانت وتليو صيغة إيتا تربيع. وبناء على التخليل في نتائج الاختب 23الاجتماعية برواية 
في المستوى الكبير، وىكذا  0،53وكان حجم التأثير بقدر  0،50>  0،000أي   0،000

أصبحت الفرضية البديلة مقبولة. وأخيرا استنبطت الباحثة بوجود التأثير الهام في استخدام 
كنبارو. ب 32على مهارة الكتابة لدى التلاميذ في المدرسة المتوسطة الحكومية  synecticإستراتيجية 

وكان الأثر الأكثر يأتي من العامل الرابع في مهارة الكتابة وىي استيعاب المفردات حيث أن حجم 
 في المستوى المرتفع.  0،45تأثيره بقدر 

 
  ، مهارة الكتابة، النص الوصفي.synectic: إستراتيجية الكلمات الأساسية 
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ABSTRAK 

 

Nurul Annisya, (2018): Pengaruh Penggunaan strategi Synectic terhadap 

Kemampuan Menulis Siswa di Sekolah Menengah 

Pertama Negeri 32 Pekanbaru. 

 

Fokus utama dari penelitian ini adalah untuk mengetahui apakah ada atau 

tidak pengaruh yang signifikan dari penggunaan strategi synetic pada kemampuan 

menulis siswa di SMP Negeri 32 Pekanbaru. Penulis merumuskan masalah 

menjadi dua rumusan masalah yang akan dijawab dengan menggunakan 

penelitian kuantitatif, yaitu; 1 Apakah ada pengaruh yang signifikan dari 

penggunaan Straregi Synectic pada Kemampuan menulis siswa di SMP Negeri 32 

Pekanbaru? dan 2) Pada komponen manakah penggunaan Strategi Synectic 

memiliki efek terbesar pada kemampuan menulis siswa ? Penelitian ini memiliki 

dua variabel, Strategi Synectic sebagai variabel independen dan kemampuan 

menulis siswa sebagai variabel dependen. Penelitian ini merupakan penelitian 

kuasi eksperimental. Penulis memilih dua kelas dari total 5 kelas menggunakan 

teknik pengambilan sampel kelompok secara acak: kelas eksperimen dan kontrol. 

Ada 57 siswa sebagai sampel dari 153 siswa. Dalam pengumpulan data, penulis 

menggunakan observasi dan tes menulis. Dalam menganalisis data, penulis 

menggunakan rumus independent sample t-test dihitung dengan menggunakan 

SPSS versi 23 dilanjutkan dengan menggunakan rumus eta square. Berdasarkan 

analisis t-test, nilai sig. adalah 0,000. Hal ini dapat dinyatakan bahwa 0,000<0,50. 

Kemudian, effect size adalah 0,53 pada tingkat yang besar, maka Ha diterima. 

Penulis menyimpulkan bahwa ada pengaruh yang signifikan dari penggunaan 

Strategi Synectic pada Kemampuan menulis siswa di SMP Negeri 32 Pekanbaru. 

Dan efek terbesar ada pada komponen keempat dari kemampuan menulis yaitu 

kosakata dimana nilai effect size adalah 0,45 pada tingkat tinggi. 

 

Kata kunci: Strategi Synectic, Kemampuan Menulis, Teks Deskriptif. 
 

 


